
Protokół Nr 72/2024

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 7 marca 2024r.

W posiedzeniu udział wzi«;li członkowie Komisji i radni wg załączonej listy obecności
oraz zaproszeni goŚcie:

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

Burmistrz - Waldemar Stupałkowski;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Patryk Prekop;
Sołtys Zalesia - Stanisław Stróżyński;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Tadeusz Pieczywek;
Prezes Gminnego Związku Rolników, Kołek i Organizacji Rolniczych - Bogumił
Szpojda;
Prezes Zakładu Transportu i Usług - (3rzegorz Gliński;
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego- Anna Sotkiewicz-Tumanik;
Pracownik Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej w Bydgoszczy- Marek Piechocki.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po powitaniu
zebranych zaproponowała nas%.pujący jego porządek:

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku;
Stanowisko w sprawie wniosku Klubu Radnych Radni - Mieszkańcom;
Informacja w zakresie wapnowania gleb;
Informacja w sprawie dofinansowania z Nadleśnictwa Runowo;
Opinia w sprawie proj ektu uchwały dot. opieki nad zwierzętami bezdomnymi na 2024r. ;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Pani Pająk przedstawiła informację o wniosku złożonym przez Klub Radnych Radni-
Mieszkańcom dot. podjęcia apelu bądź uchwały mających na celu wsparcie rolników. Pan
Dolny powiedział, że apel wstrzymujący zboże z Ukrainy to nie wszystko, są umowy, które
b«;dą podtrzymywane. Rząd powinien wystąpić do UE o wykup zboża z magazynów w Polsce
i przekazanie go do biedniejszych rejonów, w których panuje głód. Pan Stróżyński
odpowiedział, że te biedniejsze kraje również zawalone są zbożem z Rosji i Białorusi. Dodał,
że mogą ewentualnie przekazać je na materiał opałowy. Pan Pieczywek zwrócił uwagę na
sytuację na protestach rolników, oraz na poszczególne elementy zielonego ładu. Pan Prekop
przypomniał o głównych postulatach rolników tj. ograniczenie napływu produktów rolnoL
spożywczych z rynków spoza terenu UE głównie Ukrainy. Należałoby powrócić do ceł i
kontyngentów wymiany handlowej sprzed wybuchu wojny na Ukrainie i pandemii covid-19.
Dodai że powinno pomóc się Ukrainie wrócić na dawne rynki zbytu. Kolej nym postulatem jest
nowelizacja wspólnej polityki rolnej na lata 2023-2027. Ostatnim postulatem jest zaprzestanie
ograniczania chowu i hodowli zwierząt w Polsce i na terenie UE. Pan Stróżyński zwrócił uwagę
na dobrowolne ugorowanie, przy tej nadwyżce zboża przez 3-4 lata nie będzie żadnej ceny. Pan
Pieczywek odpowiedział, że problemem nie jest nadwyżka zboża tylko brak produkcji
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zwierzęcej. Pan Pieczywek dodał, że jest przeciwny ugorowaniu ziemi. Pan Stróżyński dodał,
że należy rozważyć wszystkie za i przeciw. Paiii Pająk zapytała, czy mają posiłkować się
postulatami sejmiku czy mają skupić się tylko na tych trzech głównych postulatach. Burrnistrz
powiedział, że należy skupić się na trzech głównych postulatach ponieważ postulaty sejmiku
dotyczą również polityki rolnej na lata przyszłe. Pan Pieczywek dodał, że warto byłoby dopisać
o tym, że 600 tys. ha w Polsce ma zostać przekształcone na tzw. torfowiska. Pani Pająk
odpowiedziała, że jest to punktem Zielonego Ładu w związku z czym nie ma potrzeby go
wyszczególniać. Pan Prekop dodał, że powiększanie dobrostanu oraz ograniczenia związane z
ASF powinny być konsultowane z rolnikami.

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek Klubu Radnych Radni-Mieszkańcom
oraz wypracoweała projekt apelu.

Ad.3. Pracownik Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej w Bydgoszczy Marek Piechocki
przedstawił komisji informacje w zakresie wapnowania gleb (informacja stanowi za%cznik do
niniejszego protokołu).

Komisja przyjęła przedstawioną inforrnację do wiadomości.

Ad.4. Informacje w sprawie dofinansowania z Nadleśnictwa Runowo przedstawiła Kierownik
Referatu IRG. Przypomniała, że Komisja przychyliła się do propozycj i na remont drogi gminnej
relacji Se;.pólno-Mała Cerkwica. Jednakże Nadleśnictwo Runowo odpowiedziało na wniosek
skłaniając się do wyboru drogi relacji Sępólno Krajeńskie-Komierówko-Komierowo. Decyzję
ostateczną podejmuje Regionalny Dyrektor Lasów Państwowych w Toruniu. Nadleśnictwo
przeprowadziło w związku z tym oględziny proponowanych odcin?ków dróg.

Komisja przyjęła przedstawioną infornnację do wiadomości.

Ad.5. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawił Komisji projekt
uchwały dot. opieki nad zwierzętami bezdomnymi na 2024r.

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Ad.6. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała protokół z poprzedniego posiedzenia
komisji w miesiącu lutym.

Ad.7. W wolnych wnioskach:

- Pan Dolny poinformował, że drogi na Włościbórku są na dzień dzisiejszy nieprzejezdne. Pan
Gliński skomentował, że drogi są przejezdne natomiast są dziury. Pan Dolny odpowiedzial że
drogi są nie do użytku i nawet karetki pogotowia odmawiają przyjazdu. Burmistrz
odpowiedział, że jest taki okres, że opady ustały w związku z tym sukcesywnie %dą te drogi
regulowane i naprawiane.
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- Pan Gliński powiedział, że ZTiU pomagał mieszkańcom w zachowaniu przejezdności drogi.
Dodał, że problemem jest odprowadzenie wód opadowych z dróg. Pan Dolny powiedział, że na
Włościbórku drogę wyprofilowano w taki sposób, że stworzono koryto/rzekę. Pan Gliński
powiedział, że powodem powstania tych dziur była woda. Pan Dolny potwierdził, że powodem
powstania dziur była woda stojąca na drodze, a drogę zamiast wyrównać, rozgarnięto na boki;

- Pani Pająk poinformowała, że dostaje bardzo dużo zgłoszeń od mieszkańców, że czas
oczekiwania na wywiezienie szamba jest bardzo długi. Pan Swiniarski powiedział, że problem
jest z pracownikiem przyjmującym zgłoszenia;

- Pan Dolny dodał odniósł się do wypowiedzi sołtysa Zalesia, który zarzucał jego osobie, że
kiedy był przewodnicz4cym to nie było remontów na drogach. Pan Dolny się z tym nie zgadza.
Złożył jako załącznik do protokołu zestawienie prac przez kadencję 2010-2014 oraz 2014-
2018;

- Pan Szwarc poinforrnował, że mieszkańcy terenów wiej skich domagają się jak najszybszych
dostaw kruszywa oraz napraw dróg.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk
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